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ΕΡΩΤΗΣΗ 
 
 
 

Αθήνα, 4.6.2025 
 
Προς: Την Υπουργό Πολιτισμού, κα Λίνα Μενδώνη 
 
Θέμα: Επείγουσα ανάγκη παρέμβασης για το Παλαιό Ελαιουργείο Ελευσίνας – 
Κίνδυνος για την ασφάλεια και το πολιτιστικό μέλλον της πόλης 
 
Το Παλαιο  Ελαιουργει ο Ελευσι νας αποτελει  ε να χαρακτηριστικο  δει γμα 
βιομηχανικη ς αρχιτεκτονικη ς του 19ου αιώ να, ενώ  περικλει ει και τη βιομηχανικη , 
την οικονομικη  και πολιτιστικη  ιστορι α της Ελευσι νας.  
 
Το κτηριακο  συγκρο τημα απο  το 2022 ε χει περιε λθει στην κυριο τητα του 
Υπουργει ου Πολιτισμου , καθώ ς εξαγορα στηκε απο  την Εθνικη  Τρα πεζα ε ναντι 
του τιμη ματος 5.000.000 ευρώ , με σκοπο  την εγκατα σταση νε ου μουσει ου, σχε διο 
που συνδε θηκε α μεσα με την ανα δειξη της περιοχη ς ώς Πολιτιστικη ς 
Πρώτευ ουσας της Ευρώ πης για το 2023.    
 
Παρα λληλα απο  το 1995, το Παλαιο  Ελαιουργει ο φιλοξενει  το μοναδικο  
πολιτιστικο  φεστιβα λ της πο λης, τα Αισχυ λεια, ενώ  το 2023, φιλοξε νησε πολλε ς 
εκδηλώ σεις, στο πλαι σιο της Πολιτιστικη ς Πρώτευ ουσας της Ευρώ πης ‘’Ελευσι ς 
2023’’. 
 
Παρά την αναγνώρισμένη ιστορική και πολιτιστική του σημασία, τόσο ώς 
κηρυγμένο νεότερο μνημείο όσο και ώς βασικός χώρος πολιτιστικών 
εκδηλώσεών για την περιοχή, το κτηριακό συγκρότημα βρίσκεται σήμερα σε 
κρίσιμη κατάσταση.  Σύμφώνα με πρόσφατα δημοσιεύματα, έπειτα από αυτοψία 
της Πολεοδομίας Ελευσίνας, διαπιστώθηκε ότι μεγάλα τμήματα του κτηριακού 
συνόλου είναι στατικά επικίνδυνα και ακατάλληλα για χρήση, με αποτέλεσμα την 
επιβολή λουκέτου στους εν λόγώ χώρους.   
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Δεδομένου ότι η σημερινή κατάσταση του κτηριακού συνόλου αποτελεί σοβαρή 
απειλή για την ασφάλεια εργαζομένών και  επισκεπτών. 
 
Δεδομένου ότι πλέον είναι ορατός ο κίνδυνος για τη μη συνέχιση τών 
πολιτιστικών εκδηλώσεών που ενισχύουν την πολιτιστική ταυτότητα και την 
τοπική οικονομία της πόλης.   
 
Δεδομένου ότι ήδη καταγράφονται καθυστερήσεις στην αποκατάσταση τών 
κτηρίών, ενώ η έλλειψη διαφανούς προγραμματισμού δημιουργούν εύλογες 
ανησυχίες για το μέλλον του χώρου.  
 
Ερωτάται η κα Υπουργός: 
 

1. Ποια είναι τα πορίσματα τών ελέγχών στατικότητας που διενεργήθηκαν 
στο Παλαιό Ελαιουργείο; 

 
2. Ποια μέτρα σκοπεύει να λάβει το Υπουργείο Πολιτισμού για την άμεση 

αποκατάσταση τών επικίνδυνών κτιρίών; 
 

3. Ποιο είναι το χρονοδιάγραμμα για την υλοποίηση του σχεδίου δημιουργίας 
Διαχρονικού Μουσείου; 

 
4. Ποια μέτρα λαμβάνονται για την εξασφάλιση της συνέχισης τών 

πολιτιστικών εκδηλώσεών στο μεσοδιάστημα;  
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